
  

 

 

 

 

Parlamentul României 

Camera Deputaților 

Grupul parlamentar al USR 

Intrebare 

 

Către: Ilie Bolojan, Prim-ministru Romaniei 

De la:  Ungureanu Emanuel deputat în circumscriptia electorala nr.35 SUCEAVA               

Obiectul intrebarii: Solicitare privind trimiterea Corpului de Control al Prim-ministrului la 

Agenția Națională pentru Dezvoltarea Infrastructurii în Sănătate (ANDIS) 

 

Stimate domnule prim-ministru, în calitate de deputat și membru al Comisiei pentru 

Sănătate din Camera Deputaților, vă adresez prezenta solicitare în baza informațiilor grave cu 

privire la posibile fapte de natură penală și administrativă care afectează activitatea Agenției 

Naționale pentru Dezvoltarea Infrastructurii în Sănătate (ANDIS). 

Am formulat o sesizare oficială către DIICOT în care am expus suspiciuni întemeiate 

privind constituirea unui grup infracțional organizat, scurgerea de informații confidențiale, abuz 

în serviciu, delapidare și semnarea de angajamente legale fără acoperire bugetară. 

Pentru a proteja interesul public, inclusiv siguranța cetățenilor care vor beneficia de 

serviciile spitalelor regionale din Craiova, Iași și Cluj, vă solicit următoarele clarificări și 

intervenții: 

Întrebări adresate în temeiul dreptului de control parlamentar: 

1. Ați fost informat oficial sau neoficial despre neregulile semnalate la ANDIS, inclusiv 

despre suspiciunile de constituire a unui grup infracțional organizat și semnarea unor 

contracte fără buget aprobat? 

2. Aveți în vedere dispunerea unei anchete urgente a Corpului de Control al Prim-

ministrului la ANDIS, în vederea clarificării situației descrise și sancționării 

eventualelor abateri? 

3. Cum explicați faptul că, în lipsa unui buget aprobat de Ministerul Sănătății, conducerea 

ANDIS a semnat un contract de execuție în valoare de peste 1,8 miliarde lei pentru 

Spitalul Regional Craiova, în contradicție cu Legea finanțelor publice? 

4. Veți verifica dacă acest contract a fost semnat cu bună-credință și dacă au fost parcurse 

toate etapele legale privind controlul financiar preventiv și aprobările bugetare? 
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5. Ce măsuri veți lua în legătură cu accesul neautorizat la informații clasificate ale ANDIS, 

transferul acestora pe dispozitive externe și implicarea unor persoane fără calitate legală 

în redactarea de documente oficiale ale agenției? 

6. Veți analiza contractele de consultanță propuse în favoarea unor persoane apropiate 

conducerii, deși nu existau fonduri bugetare disponibile, iar respectivele persoane nu 

îndeplineau obligațiile prevăzute în acordurile de colaborare? 

7. Ce acțiuni veți întreprinde pentru a proteja integritatea profesională a angajaților ANDIS 

care au semnalat nereguli și au fost supuși presiunilor, intimidărilor sau au fost 

îndepărtați abuziv? 

8. Intenționați să sesizați organele abilitate pentru verificarea posibilei uzurpări de funcție 

în cazul utilizării unei ștampile cu semnătura președintelui ANDIS de către o altă 

persoană fără calitate legală? 

9. Cum veți asigura că procesul de construire a celor trei spitale regionale se desfășoară în 

mod transparent, fără ingerințe politice sau de natură clientelară, și cu respectarea 

standardelor tehnice și legale? 

10. Vă rog să verificați dacă Spitalul Regional din Craiova a primit autorizație de construire 

în urma presiunilor fostului ministru al Sănătății, Alexandru Rafila, în condițiile în care 

există o expertiză tehnică transmisă ANDIS care arată că există grave erori de proiectare 

a structurii de rezistență a acestui spital!? 

11. Veți analiza dacă există conexiuni directe între numirea în funcție a actualei conduceri 

a ANDIS și interesele unor grupuri de influență economică și politică, așa cum se 

vehiculează în spațiul public? 

12. Având în vedere importanța națională a infrastructurii de sănătate și gravitatea faptelor 

semnalate, vă solicit intervenția urgentă a Corpului de Control al Prim-ministrului la 

ANDIS și informarea Parlamentului asupra concluziilor acestei acțiuni. 

Aștept răspunsul dumneavoastră scris. 

 

Cu deosebită considerație, 

Emanuel-Dumitru UNGUREANU 

Deputat în Parlamentul României 

Membru al Comisiei pentru Sănătate 




